

ԳԼԽԱՎՈՐ ԽՄԲԱԳՐԻ ԽՈՍՔ



Հարգելի՛ գործընկեր, սիրելի՛ ընթերցող,

Ձեր դատին է ներկայացվում «Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» էլեկտրոնային հանդեսի հատուկ թողարկումը: Չորսամյա դադարից հետո հանդեսը հրատարակվում է նորովի և ժամանակակից պահանջներին համապատասխան: Հանդեսի հիմնական նպատակն ու առաքելությունը ժամանակակից գրադարանագիտության զարգացումն է, միտված է տարածելու ոլորտի առաջատար և երիտասարդ մասնագետների գրադարանային միջազգային փորձը, ներկայացնելու ոլորտի արդի հիմնախնդիրները, նորարարությունները, ինչպես նաև ըն-

դունված միջազգային ձևաչափերը, կառավարման համակարգերը, տեխնոլոգիաների ներդրման փորձառությունը:

«Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» հանդեսի նոր հատորի առաջին համարում ամփոփված են 2022 թ. սեպտեմբերի 29-30-ին հայ գրատպության 510-ամյակին նվիրված «Ժառանգության պահպանություն՝ հանուն կայուն ապագայի» խորագրով միջազգային գիտաժողովի մասնակիցների հոդվածները: Համապատասխան ոլորտների առաջատար մասնագետների մասնակցությունը գիտաժողովին հնարավորություն ընձեռեց դիտարկելու Հայաստանը որպես գրադարանային, թանգարանային, հրատարակչական, արխիվային և այլ հարակից ոլորտների մասնագիտական նոր հարթակ:

Հանդեսում ներկայացված հոդվածները ամփոփում են հետևյալ ուղղությունները. Հայկական հավաքածուները աշխարհի գրադարաններում; Թվային բովանդակության կառավարում; Միջուկի տպագիր ժառանգության պահպանություն և հանրահոչակում; Թվային XXI դար. Մարտահրավերներ; Ժառանգության պահպանություն և հանրահոչակում; Ընթերցանության խթանում; Գրադարանային կառավարում և ծառայություններ; Մատենագիտություն:

Հանդեսի ռազմավարության ուղենիշներն են համաշխարհային գիտական հանրության հետ հաղորդակցվելը, ժառանգության պահպանման, մասնագիտական կրթության, մշակույթի և այլ հարակից ոլորտներում համագործակցության նոր, արդյունավետ մեխանիզմներ ստեղծելը: Դրա համար ձեռնարկվել են համապատասխան քայլեր. խմբագրական խորհրդում ու խմբագրակազմում հայ և օտարերկրյա հեղինակավոր մասնագետների ներգրավումը, հոդվածների և դրանց ամփոփումների բազմալեզու հրատարակությունը, երկկողմանի կույր գրախոսությունը, հոդվածները թվային օբյեկտի նույնականացուցիչներով (Digital Object Identifier - DOI) ապահովումը, համագործակցական հրատարակման մոդելը, հանրահասանելի ձևաչափը, հեղինակների համար անվճար հրատարակություն:

Լիահույս ենք, որ հանդեսը հնարավորություն կտա երիտասարդ և փորձառու հետազոտողներին հրապարակելու իրենց հետազոտության արդյունքները, ուշադրություն հրավիրելու ներկայացված հեռանկարային և հետաքրքիր ոլորտներին, կդառնա տարբեր տարածաշրջանների և երկրների հետազոտողների միջև կարծիքների փոխանակման հարթակ:

«Բանբեր Հայաստանի գրադարանների» էլեկտրոնային հանդեսի գլխավոր խմբագիր
բ.գ.թ., դոցենտ Աննա Չուլյան

NOTE FROM THE EDITOR-IN-CHIEF

Dear colleagues and readers,

We present to your attention a special issue of the e-journal “Bulletin of Armenian Libraries.” After a four-year break, the magazine is being published anew in accordance with advanced requirements. The main goal and mission of the journal is to develop modern librarianship, disseminate international library experience of leading and young professionals in the sphere, present its current problems, innovations, as well as the accepted international standards, management systems, experience in implementing technologies.

The first issue of the new volume of the journal “Bulletin of Armenian Libraries” published participants’ articles of the international conference dedicated to the 510th anniversary of the Armenian book printing “Heritage Preservation for a Sustainable Future” which took place on September 29-30, 2022. The participation of leading experts in the conference made it possible to consider Armenia as a new professional platform for library, museum, publishing, archival, and other related fields.

The articles presented in the journal cover the following areas: Armenian Collections Around the World, Digital Content Management, Diaspora Printing Heritage Preservation & Promotion, The Digital XXI Century. Challenges, Heritage Preservation & Promotion, Reading Promotion, Library Management & Services, Bibliography.

The main directions of the journal’s strategy are communication with the world’s scientific community, the creation of new effective mechanisms for cooperation in the field of heritage conservation, vocational education, culture and other related areas. Appropriate steps have been taken for these as well: involvement of authoritative Armenian and foreign experts in the editorial board and staff, publication of articles and their multilingual abstracts, double-blind peer review, provision of articles with digital object identifiers (DOI), co-publishing model, open access, free publication for authors.

We hope that the journal will provide an opportunity for young and advanced researchers to publish the results of their work, draw attention to the presented promising and interesting areas, and also become a platform for the exchange of opinions between researchers from different regions and countries.

E-journal “Bulletin of Armenian Libraries” Editor-in-Chief,
Anna Chulyan, Ph.D., Associate Professor

СЛОВО ГЛАВНОГО РЕДАКТОРА

Уважаемые коллеги, дорогие читатели,

Вашему вниманию представляется специальный выпуск электронного журнала «Вестник библиотек Армении». После четырехлетнего перерыва журнал издается в новом формате, в соответствии с современными требованиями. Главной целью и миссией журнала является развитие современного библиотечного дела, распространение международного библиотечного опыта ведущих и молодых специалистов отрасли, представление ее актуальных проблем и инноваций, а также принятые международные стандарты систем управления и опыта внедрения технологий.

В первом выпуске нового тома журнала «Вестник библиотек Армении» опубликованы статьи участников международной конференции, посвященной 510-летию армянского книгопечатания «Сохранение наследия для стабильного будущего», состоявшейся 29-30 сентября 2022 г. Участие ведущих специалистов в конференции стало возможностью видения Армении как новой профессиональной платформы для библиотечной, музейной, издательской, архивной деятельности и работы других смежных сфер.

Статьи, представленные в журнале, затрагивают следующие направления: Армянские коллекции в библиотеках мира; Управление цифровым контентом; Сохранение и популяризация печатного наследия Диаспоры; Цифровой XXI век: вызовы эпохи; Сохранение и популяризация наследия; Продвижение чтения; Библиотечный менеджмент и обслуживание; Библиография.

Основные стратегические направления журнала – диалог с мировым научным сообществом, создание новых эффективных механизмов сотрудничества в сфере сохранения культурного наследия, профессионального образования и других смежных областях. Для этого предприняты соответствующие шаги: привлечение в редакционную коллегию и в редакционный совет авторитетных армянских и зарубежных специалистов, публикация статей и их абстрактов на разных языках, двустороннее слепое рецензирование, обеспечение статей цифровыми идентификаторами объектов (DOI), совместная издательская модель, открытый доступ, бесплатное издание для авторов.

Надеемся, что журнал даст возможность состоявшимся и молодым исследователям опубликовать результаты своих работ, привлечет внимание к представленным перспективным и интересным направлениям, а также станет площадкой для обмена мнениями между исследователями из разных регионов и стран.

Главный редактор электронного журнала
«Вестник библиотек Армении»
к.ф.н., доцент Анна Грайровна Чулян